
La negociaci� pels s�ls del Trueta

LÕAjuntament de Salt es reunir� aquest mes amb una dotzena de

propietaris per def inir el sector del campus de salut

Sost� que sÕha ajustat al que li cal al govern i que la tramitaci� per cedir els

terrenys va a bon ritme

LÕAjuntament de Salt treballa per desenvolupar lÕ�mbit del sector sud del municipi on la Generalitat de Catalunya

construir� el nou hospital Josep Trueta i el campus de salut. LÕequip de govern, dÕERC i Junts, es reunir� aquest

mes amb una dotzena de propietaris i comen�ar� les negociacions per fer la cessi� dels terrenys al

Depar tament de Salut. Dos ter�os del futur complex sanitari s�n a Salt i un ter�, a Girona.

En els dos municipis m�s grans de la comarca del Giron�s, lÕAjuntament generar� el subsector (o parcelála) que

cedir� a la Generalitat a par tir dÕuns aprof itaments. Els t�cnics i c�rrecs electes del consistori saltenc aspiren a

agilitar la tramitaci� a trav�s dÕeines de procediment urban�stic com ara la compensaci�, la cooperaci� o

lÕexpropiaci� dels terrenys als amos. ÒAquesta �ltima no �s la f igura desitjadaÓ, assenyala el regidor de Territori

de Salt, Ëlex Barcel� (ERC). Alguns propietaris estan convocats divendres que ve a la tarda a lÕajuntament de

Salt a una reuni�.

LegitimitatLÕ�mbit del sector sud de Salt, a tocar de lÕavinguda de la Pau, abra�a un terreny de 900.000 m²,

120.000 dels quals seran dÕ�s hospitalari. Hi haur� tamb� usos comercial i industrial i usos residencials i de

serveis. La negociaci� amb els amos hauria de permetre Òaprof itaments leg�tims, �s a dir, que compensin all�

que els propietaris donenÓ, explica Barcel�.

A Girona, la situaci� �s similar. LÕequip de govern, de Junts i ERC, ha fet una consulta pr�via abans de fer la

modif icaci� del pla general. En el futur hi haur� tamb� un pla parcial amb el projecte dÕurbanitzaci� de lÕ�mbit,

segons detalla el regidor dÕUrbanisme, Llu�s Mar t� (Junts). Al terme de Girona, els s�ls que cedir� el consistori

s�n al sud del mas Sureda, a tocar de la riera Marroc i el pol�gon industrial de Mas Xirgu. En aquests terrenys,

lÕAjuntament ja t� hi s�ls i, a m�s, ha dÕarribar a acords amb els amos del dos masos afectats, mas Bellsol� i mas

Sureda.

A Salt, el treball de compensaci� no nom�s inclour� el sector del Trueta. ÒAnirem ampliant lÕ�mbit perqu� all� que

compensa el que necessitem sigui distribu�ble a la resta de lÕespai [que es desenvolupar� posteriorment i m�s

proper a la sor tida de lÕAP-7]. Aix� �s el subsector, lÕespai m�nim on es pot fer repercutir aquesta c�rrega, el que

ens han cedir a nosaltres per a lÕinter�s p�blicÓ, detalla.

La negociaci� (i la compensaci�) dependr� de si lÕaprof itament donat al privat �s en un terreny dÕ�s Òcomercial,

industrial o dÕequipamentsÓ. Hi haur� debat (desacords?) entre les dues par ts sobre all� que es necessita per a

lÕinter�s p�blic, que Òinclou zones verdes carrers i tot lÕ�mbit del campusÓ i el que nÕobtindran els amos dels

terrenys perjudicats.

LÕ�mbit rectangular que cedir� lÕAjuntament de Salt inclour� centres dÕinvestigaci�, les facultats de Medicina i

Infermeria de la Universitat de Girona (UdG). �s entre lÕavinguda de la Pau i la  C-65 (la carretera que du f ins a la

sor tida de lÕAP-7 Girona Sud). �s just a lÕaltre costat de lÕhospital Santa Caterina, que forma par t del parc

hospitalari Mar t� i Juli�.



El 20 de juliol del 2022 la comissi� territorial dÕUrbanisme de Girona va validar el canvi del pla general de Salt,

aprovat en el ple del juny. Ara lÕaprovaci� ja �s def initiva. LÕAjuntament de Salt sost� que la tramitaci� urban�stica

va a un ritme adequat. Inicialment, els terrenys eren m�s a prop del mas Sureda, a Girona. Ara, el Servei Catal�

de la Salut, que treballa en la redacci� del projecte, ha posat els terrenys Òen paralálelÓ a lÕactual Santa Caterina,

exposa Barcel�. El PSC creu que la tramitaci� va amb retard, segons indica el seu por taveu, Joan Mar t�n.Entre

el 2007 i el 2010LÕoctubre passat, lÕObservatori del Campus de Salut Girona Nou Trueta es va mostrar preocupat

pel ritme de Salt. LÕequip de govern recorda que entre el 2017 i el 2020 ja van parlar amb els propietaris per a

lÕaprovaci� inicial del canvi del pla general i que ja en saben els interessos.

Barcel� sost� que la prud�ncia de lÕAjuntament ha estat benef iciosa. ÒSi hagu�ssim aprovat i seguit la tramitaci�

del 2017, la que vam aprovar inicialment, avui el campus de salut no podria ser. Perqu� lÕhaur�em aprovat dÕuna

manera que no seria compatible amb el que vol�em. Per for�a, ens hav�em dÕesperar a aquests tempos, perqu�

tothom parl�s del que necessitava.Ó El regidor de Territori es refereix al pla funcional assistencial, en qu�

treballen els professionals.

Tant Barcel� com Mart� formen par t dÕuna comissi� parit�ria que treballa amb el depar tament. Tamb� hi s�n

lÕalcalde, Jordi Vi�as, per par t de Salt, i la regidora de Salut, Eva Palau, per Girona.
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